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Martonoson is lesz helyi járulék
Martonoson csak egyszer nem volt helyi járulék, előtte mindig számíthatott a helyi közösség az abból befolyó eszközökre. Most dec-

emberben a polgárok újból megszavazták annak tíz évre történő beveztését. A sikeres népszavazáshoz meg kellett mozgatni mindenkit 
– nyilatkozta a tanácselnök.

– Sokan sajnos még ma is azt hiszik, hogy a helyi járulék eszközeit elveszi tőlünk a község, pedig hát eddig sem vette el, ez a pénz 
itt marad nálunk. Meg kellett győzni az embereket, hogy a falu fennmaradása ettől is függ. Nélküle nem tudunk beruházni, nem tudunk 
pályázni és nem tudjuk az uniós támogatásokat sem lehívni. A helyi közösségeknek egyébként is kevés pályázati lehetőség áll rendelkezé-
sükre, de ha akad is ilyen, mindhez szükségük van valamennyi saját eszközre. Eddig is főleg a pályázatoknak köszönhettünk több jelentős 
beruházást, mint a helyi közösség épületének belső felújítása, a tetőszerkezet cseréje, de volt néhány sikeres pályázatunk a testvértelepü-
lésekkel is.

Mint mindenütt, Martonoson is lejjebb vették a megfi zettetési kulcsokat. 
– Tudjuk, hogy nehéz időket élünk, ezért mi is csökkentettük a polgárok megterhelését. A  földművesek az eddigi 40 helyett 35 kiló bú-

zának megfelelő összeget fi zetnek be hektáronként az augusztusi tőzsdeárak nagyságában, a foglalkoztatottak 3 helyett nettó fi zetésük 2 és 
fél százalékát adják, ha viszont van mezőgazdasági földterületük, az után nem fi zetnek helyi járulékot.  A héten három helybeli nyugdíjas is 
felkeresett azzal, hogy ők is szeretnék fi zetni a helyi járulékot falujuk fejlesztése érdekében. 

A falu elsősorban a kommunális infrastruktúrát fejlesztené, hisz elég nagy a lemaradás ezen a téren. 
– A tanács az esővízelvezetés rendezését találja az egyik legfontosabb tennivalónak, hiszen ezzel sok gondja van a falunak. Nagyon idő-

szerű lenne a főutca újraaszfaltozása is, amely két szakaszon is nagyon rossz állapotban van. Sajnos kevés aszfaltozott utcánk van, ezért egy 
részüket darált kővel próbáljuk használhatóbbá tenni. 

Horváth Gergely elmondta, hogy mintegy 4-5 millió dinár bevételre számítanak a helyi járulékból évente, ami terveik szerint minden évben 
500 ezer dinárral növekszik majd. A keretből támogatást nyújtanak a falu civil szervezeteinek is. Elsősorban a sportegyesület, a motoros klub, 
a horgászegyesület, a művelődési egyesület és a nyugdíjasegyesület az, amely nem csak kér, hanem ad is, tesz is a faluért. Ezeket az egyesüle-
teket pályázatírással is segítik, hiszen a helyi közösség támogatása távolról sem lenne elég tevékenységük pénzelésére. 
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– A sikeres referendumról és a helyi közösség terveiről Horváth Gergely tanácselnököt kérdeztük –


